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Milé sestry a bratia v Kristovi

Dnes patrí k často diskutovaným témam aj otázka postavenia ženy v spoločnosti, téma rodových

rozdielov a na druhej strane identity človeka. Je to jedna z otázok, ktoré polarizujú súčasnú

spoločnosť a tento konflikt sa premieta aj do cirkevných otázok. Niekedy je ťažké nájsťmedzi oboma

tábormi to, čo by ich navzájom zjednocovalo, čo by jednotlivé názory prepájalo.

Na základe rozdielu medzi mužom a ženou si lepšie uvedomujeme to, čo je pre ženy i mužov

spoločné, ale zároveň vnímame vzájomné rozdiely. Aj odporcovia týchto rozdielov musia uznať, že aj

v rôznej psychologickej literatúre, v rôznych motivačných článkoch, radách sa prejavuje rozdiel medzi

mužom a ženou. Na druhej strane tieto rozdiely nemajú byť základom nejakých zápasov o moc. Aj

cirkev sa snaží reflektovať túto hranicu, reflektovať, čo je v dejinách spásy spoločné - tak mužom ako

aj ženám, a zároveň si uvedomiť aj určité rozdiely.

Dnes na vrchole leta slávime cirkevný sviatok nanebovzatia Panny Márie. Týmto sviatkom cirkev

a spolu s ňou my, všetci kresťania si chceme viac uctiť význam Panny Márie v dejinách kresťanstva,

v dejinách spásy. Je dôležité, že cirkev popri Ježišovi Kristovi, ktorý predstavuje nielen syna Márie, ale

aj božieho Syna si veľmi vysoko uctieva aj jeho matku Máriu. A spolu s ňou si uctieva ešte viac

každého človeka, veďMária predstavuje, reprezentuje ešte viac ako jej syn, ľudskosť, človečenstvo.

Podľa pápeža Jána Pavla II. Mária reprezentuje popri materstve Ježiša Krista aj duchovné materstvo,

teda panenstvo a prepája oba tieto princípy do jedného. Stáva sa tak popri Ježišovi aj vzorom,

predobrazom cirkvi. Tá takisto nie je postavená len na ľudskom princípe, nielen na fyzickom

odovzdávaní života, ani nie len na princípe moci, ale snaží sa predovšetkým zachovať princíp

solidarity s tými slabšími, snaží sa starať o tých, ktorí to potrebujú. To nám osobitne pripomína aj

Ježišova matka Mária, ktorú dnes oslavujeme.

Čítali sme slová jej chválospevu, ktorým chválila Boha za všetko, čo robí v prospech nás ľudí. Aj Boh je

ten, ktorý sa podľa Márie ujíma slabších, tých, ktorí sú inak zaznávaní. Mária je príkladom aj pre nás:

aby sme aj my vedeli otvoriť svoje srdcia pre tých druhých, aby sme ľudí nedelili na tých či oných, ale

skôr na tých, ktorí potrebujú našu pomoc. Máriin pohľad pomáha preklenovať rozdiely a protiklady,

ktoré osobitne dnes vznikajú medzi ľuďmi, kedy sa často delíme na rôzne tábory. Na to mala Mária

ako žena osobitne vyvinutý cit a aj preto získala dôležité miesto v cirkvi. Pretože cirkev chce byť aj

v dnešnom svete nie spoločenstvom moci, ale spoločenstvom, ktoré v istom zmysle koriguje dnešné

mocenské usporiadanie spoločnosti, ktoré pripomína, že isté hodnoty sa nedajú dosiahnuť bez

ľudského pričinenia, nie sú odhlasovateľné v parlamentoch, nie sú vymožiteľné právom a zákonmi,

akokoľvek sú právo a zákony dôležité.

Mária ukazuje cestu cirkvi a cirkev chce ukázať cestu všetkým ľuďom. Preto sa aj my musíme učiť

korigovať svoje chyby a vždy znovu sa vydať – ak je to potrebné – na cestu pokánia.



Takto aj my kresťania budeme mať podľa apoštola Pavla spolu s Máriou podiel na novom živote

v Ježišovi Kristovi. Aj my budeme mať podiel na Kristovom víťazstve nad smrťou.


